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Protokół Nr 7/19  

z obrad VII sesji VIII kadencji Rady Gminy Srokowo, która odbyła się                                                  

w sali galerii Gminnego Ośrodka Kultury w Srokowie 

w dniu 30 kwietnia 2019 r. 

 

Początek posiedzenia – godz. 14.00, zakończenie posiedzenia –  godz. 16.30. 

Radni otrzymali zawiadomienie o sesji wraz z materiałami w wymaganym terminie. 

Obradom przewodniczył Piotr Dziadoń - Przewodniczący Rady Gminy Srokowo. 

Pkt 1. 

Otwarcie  sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym      

(t.j. Dz. U. z 2019 r. poz. 506) otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy 

Srokowo Piotr Dziadoń, po czym powitał przybyłych radnych i gości: 

Pana Marka Olszewskiego –Wójta Gminy Srokowo, 

Panią Małgorzatę Cwalina – Skarbnika Gminy, 

Panią Małgorzatę Chociełowską – Sekretarz Gminy, 

Pana Ryszarda Bielańskiego – Radcę Prawnego, 

Wysoką Radę oraz Panią Olgę Szostek,  

Zaproszonych gości w osobach: 

-Panią Ewę Wiszniewską –Zastępcę Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy                          
w Kętrzynie, 
kierowników jednostek organizacyjnych: 

Panią Grażynę Bień – Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Srokowie, 

Panią Jadwigę Zając – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią                    

w Solance, 

Panią Danutę Bielecką – Wicedyrektora Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią                    

w Solance, 

Pana Janusza Januszewskiego – Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Srokowie, 

Pana Stanisława Kachniarza – Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej                          

i Mieszkaniowej w Srokowie, 

Panie i Panów sołtysów oraz wszystkie osoby uczestniczące w dzisiejszej sesji. 

Lista obecności radnych, sołtysów i zaproszonych osób stanowi załącznik Nr 1, 2 i 3 

do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń kontynuując posiedzenie sesji na 

podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy                       

14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy wynoszącego 15 osób 

stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Zgodnie z § 33 ust. 3 Statutu Gminy Srokowo, Rada Gminy na wniosek 

Przewodniczącego Rady Gminy, powołała sekretarza sesji, którym jednogłośnie 14 gł. 

„za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się” został wybrany radny Maciej 

Kuriata, kolejny z listy radnych.  
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Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 1 i przeszedł do realizacji pkt 2 porządku 

obrad.  

Pkt 2. 

Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego 

zmiany. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poinformował, że porządek 

obrad (załącznik nr 4) radni otrzymali w zawiadomieniach w ustawowym terminie, 

który przedstawiał się następująco: 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1.   Otwarcie VII sesji Rady Gminy Srokowo. 

2.   Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany. 

3.   Przyjęcie protokołu z  VI sesji Rady Gminy Srokowo. 

4.   Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.   Interpelacje i zapytania radnych. 

6.   Analiza stanu bezrobocia na terenie Gminy oraz możliwości przeciwdziałania  

      bezrobociu. 

7.   Sprawozdanie z działalności GOPS Srokowo za 2018 r. 

8.   Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Srokowo za rok 2018. 

9.   Informacja dotycząca kosztów gospodarki odpadami i ściekami na terenie Gminy  

      Srokowo. 

10.  Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji programu współpracy Gminy Srokowo                 

       z organizacjami pozarządowymi za 2018 r. 

11.   Podjęcie uchwał w sprawach: 

11.1. Przekształcenia Szkoły Podstawowej im. prof. Stanisława Srokowskiego  

        w Srokowie z Filią w Solance poprzez obniżenie stopnia organizacji Szkoły  

        Filialnej w Solance do struktury I-IV. 

11.2. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2019-2023. 

11.3. Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 r. 

12.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

13.   Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

14.   Zakończenie obrad VII sesji Rady Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał czy są wnioski, uwagi lub 

propozycje zmian w przedstawionym porządku obrad, a w związku z ich brakiem 

zamknął punkt 2 po czym przeszedł do realizacji punktu 3 porządku obrad.    

                                                                            

 

Pkt 3. 

Przyjęcie protokołu z  VI sesji Rady Gminy Srokowo. 
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Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poinformował, że protokół             

z VI sesji Rady Gminy Srokowo z dnia grudnia 28 marca 2019 r. był do wglądu                  

w biurze Rady Gminy oraz został wyłożony na pół godziny przed sesją na sali obrad 

(załącznik nr 5 do protokołu). Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż zapoznał się                           

z protokołem, który wiernie odzwierciedla przebieg ostatniej sesji Rady Gminy po 

czym zapytał radnych czy mają uwagi lub wnioski do protokołu. Wobec braku 

zastrzeżeń poddał pod głosowanie protokół z VI sesji Rady Gminy Srokowo z dnia                   

28 marca 2019 r., podczas którego na sali obrad obecnych było 14 radnych.  

 

Rada Gminy Srokowo przyjęła protokół z V sesji większością głosów                         

i bez uwag –  13 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”  

i 1 gł. „wstrzymujących się”. 

(radny nieobecny podczas poprzedniej sesji Rady Gminy) 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 3 i przeszedł do realizacji punktu                              

4  porządku obrad. 

 

Pkt 4. 

Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił Wójta Gminy Srokowo                  

o przedstawienie informacji  z jego działalności w okresie międzysesyjnym (załącznik 

nr 6 do protokołu). 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że w okresie międzysesyjnym,                   

a mianowicie od 28 marca 2019 do 29 kwietnia 2019 roku wydał 12 zarządzeń                   

i 1 obwieszczenie: 

 

1. Zarządzenie nr 29/2019 z dnia 29 marca 2019 r. w sprawie określenia zasad 
przekazywania i rozliczania dotacji dla samorządowego zakładu budżetowego. 

2. Zarządzenie nr 30/2019 z dnia 1 kwietnia 2019 r. w sprawie przeprowadzenia 
konkursu ofert, przedmiotem którego jest wspieranie zadań publicznych Gminy 
Srokowo realizowanych przez organizacje pozarządowe i inne podmioty określone                 
w ustawie  o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w roku 2019.  

3. Zarządzenie nr 31/2019 z dnia 17 kwietnia 2019 r. w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Srokowie za 2018 r. 

4. Zarządzenie nr 32/2019 z dnia 17 kwietnia 2019 r. w sprawie instrukcji gospodarki 
kasowej w Urzędzie Gminy Srokowo. 

5. Zarządzenie nr 33/2019 z dnia 17 kwietnia 2019 r. w sprawie zmiany Zarządzenia                         
Nr 50/2018 z dnia 25 lipca 2018 r. Wójta Gminy Srokowo w sprawie ustalenia 
Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Gminy Srokowo na czas zewnętrznego 
zagrożenia bezpieczeństwa państwa, kryzysu i wojny. 
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6. Zarządzenie nr 33/2019 z dnia 14 marca 2019 r. w sprawie upoważnienia 
pracownika Urzędu Gminy Srokowo do wydawania decyzji administracyjnych                    
w indywidualnych sprawach z zakresu administracji publicznej w imieniu Wójta. 

7. Zarządzenie nr 34/2019 z dnia 18 kwietnia 2019 r. w sprawie powołania składu 
komisji i określenia wzorów druków dla realizacji zadania budowy przydomowych 
oczyszczalni ścieków.  

8. Zarządzenie nr 35/2019 z dnia 18 kwietnia 2019 r. w sprawie powołania komisji 
konkursowej do oceny ofert złożonych w otwartym konkursie ofert na realizację 
zadań publicznych oraz określenia Regulaminu pracy Komisji Konkursowej. 

9. Zarządzenie nr 36/2019 z dnia 18 kwietnia 2019 r. w sprawie ustanowienia 
koordynatora gminnego obsługi systemów informatycznych w wyborach do 
Parlamentu Europejskiego zarządzonych na dzień 26 maja 2019 r. 

10. Zarządzenie nr 37/2019 z dnia 18 kwietnia 2019 r. w sprawie powołania 
operatora systemów informatycznych obwodowych komisji wyborczych w wyborach 
do Parlamentu Europejskiego zarządzonych na dzień 26 maja 2019 r.  

11. Obwieszczenie Wójta Gminy Srokowo z dnia 23 kwietnia 2019 r. w sprawie 
informacji o numerach i granicach obwodów głosowania, wyznaczonych siedzibach 
obwodowych komisji wyborczych, lokalach obwodowych komisji wyborczych 
dostosowanych do potrzeb wyborców niepełnosprawnych, o możliwości głosowania 
korespondencyjnego przez wyborców niepełnosprawnych oraz wskazanie, która                
z obwodowych komisji wyborczych jest wyznaczona przez wójta dla przeprowadzenia 
głosowania korespondencyjnego.  

12. Zarządzenie nr 38/2019 z dnia 24 kwietnia 2019 r. w sprawie wprowadzenia 
Regulaminu funkcjonowania monitoringu wizyjnego na terenie Gminy Srokowo. 

13. Zarządzenie nr 39/2019 z dnia 24 kwietnia 2019 r. w sprawie wyznaczenia na 
obszarze Gminy Srokowo miejsc przeznaczonych na bezpłatne umieszczanie 
urzędowych obwieszczeń wyborczych i plakatów wszystkich komitetów wyborczych. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że we wskazanym okresie 

międzysesyjnym miały miejsce również następujące zdarzenia: 

1.Wójt uczestniczył wspólnie z sołtysami gminy w Święcie Sołtysa w Ostródzie. 

Marszałek Województwa Warmińsko-Mazurskiego Pan Gustaw Marek Brzezin spośród 

naszych sołtysów za całokształt działalności wyróżnił Panią Reginę Wieczorek – 

Sołtysa Sołectwa Srokowo.  

2. W związku z wieloma sygnałami od rodziców dzieci z Solanki i okolic w sprawie 

dotyczącej chęci przekazania ich dzieci do szkoły w Srokowie, odbyło się spotkanie                

w Szkole Filialnej w Solance. Wszyscy rodzice podjęli decyzję o skierowaniu ich dzieci 

do szkoły w Srokowie na co złożyli stosowne oświadczenia.  

3.Miało miejsce spotkanie z Dyrektorem Departamentu Infrastruktury w Urzędzie 

Marszałkowskim w sprawie przebudowy naszej drogi z programu Ochrony Gruntów 
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Rolnych. W tej sprawie podpisano już porozumienie z Marszałkiem, a gmina 

otrzymała na przebudowę drogi Srokowo-Pieczarki dofinansowanie w wysokości                 

60 tys. zł (przy wnioskowaniu o kwotę 100 tys. zł).   

4.Odbyło się spotkanie z Komendantem Powiatowym Policji w Kętrzynie w sprawie 

spraw bieżącej współpracy, przy czym poruszono kwestię wsparcia obchodów 

Wojewódzkiego Święta Policji, które będzie miało miejsce w Kętrzynie. Temat będzie 

jeszcze analizowany.  

5.Wójt uczestniczył w spotkaniu z Wojewodą Warmińsko-Mazurskim oraz                      

z Wicekuratorem Oświaty w Olsztynie w sprawach dotyczących Funduszu Dróg 

Samorządowych oraz kwestiach związanych z oświatą. 

6.Przejęto od Zakładu Doskonalenia Zawodowego sprzęt komputerowy, a mianowicie 

laptop i rzutnik, który zostanie przekazany do GOK w Srokowie.   

7.Wójt Gminy uczestniczył w podsumowaniu „Konkursu czytelniczego”.  

8.Uczestniczono w uroczystościach obchodów rocznicy „Katastrofy Smoleńskiej” na 

lotnisku w Wilamowie.  

9.Wójt Gminy spotkał się z Nadleśniczym nadleśnictwa Srokowo w sprawach bieżącej 

współpracy.  

10.Miało miejsce Zgromadzenie w Związku Gmin Warmińsko-Mazurskich, gdzie teraz 

będą prowadzone prace m.in. w Komisji Statutowej. 

10.Przygotowujemy dokumentację na remont drogi Siniec – Siniec Cegielnia,                        

a mianowicie złożono już wniosek do Wojewody do Funduszu Dróg Samorządowych.  

11.Podpisano umowę z Marszałkiem Województwa dotyczącą Klubu Integracji 

Społecznej na kwotę 132 tys. zł.  

12.Podpisano umowę ze Starostą Powiatu Kętrzyńskiego, która dotyczyła 

dofinansowania i opracowania strategii elektromobilności. 

13.Miałao miejsce spotkanie z Dyrektorem Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie w 

sprawie organizacji robót publicznych oraz prac interwencyjnych. 

14.Zapoznano się ze wstępną ofertą dotyczącą systemu do głosowania oraz emisji 

sesji Rady Gminy. Jeśli chodzi o ofertę dotyczącą przeprowadzania głosowań nie 

wnoszono zarzutów, ale w kwestii transmisji wskazano wiele niedociągnięć (m.in. 

dodatkowe zatrudnienie operatora kamery).   

15.Podpisano akt notarialny, w którym złożono oświadczenie o rezygnacji z prawa 

pierwokupu do dwóch działek w Silcu (sprzedawane w obrocie prywatnym). 
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16. Wójt uczestniczył w dwudniowym szkoleniu zarządzania kryzysowego.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  zapytał czy radni mają 

zapytania do złożonych informacji, po czym zapytał kto może reprezentować gminę 

poza panem Wójtem?  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że w różnych zakresach 

wykonują to różni pracownicy wydający decyzje administracyjne w imieniu Wójta,                

a w szczególności: kierownik USC, kierownik referatu gospodarki terenowej. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął punkt 4 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 5.  

 

Pkt 5. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń poprosił radnych o składanie interpelacji              

i zapytań, a ze względu na ich brak zamknął punkt 5 po czym przeszedł do realizacji 

punktu 6 porządku obrad. 

Pkt 6.   

Analiza stanu bezrobocia na terenie Gminy oraz możliwości 

przeciwdziałania bezrobociu. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń poprosił Panią Ewę Wiszniewską 

Wicedyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie o informacje dotyczące 

analizy stanu bezrobocia w gminie Srokowo. 

Wicedyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie Ewa Wiszniewska przedstawiła 

prezentację (załącznik nr 7 do protokołu), która odwzorowała pełną informację 

dotyczącą omawianego tematu oraz wskazała możliwości przeciwdziałania wszelkim 

formom bezrobocia jakie występują w całym powiecie kętrzyńskim. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń otworzył dyskusję. 

Radny Krzysztof Mościcki uważa, że w obecnych czasach dobrym rozwiązaniem 

byłoby, aby została utworzona pewnego rodzaju agencja pracy, która mogłaby 

pośredniczyć w kierowaniu osób bezrobotnych i pomagać w załatwianiu formalności 

związanych np. z odprowadzaniem składek ZUS itp. Wiele osób chciałoby zatrudnić 

na krótki okres czasu pracownika, ale wiąże się to z dodatkowymi czynnościami, 

których potencjalni zleceniodawcy nie potrafią wykonać. W takim przypadku wielu 

zleceniodawców mogłoby zatrudnić pracowników na wykonanie różnego rodzaju 

prace sezonowe. Radny uważa, że wszelkie formy wsparcia nie prowadzą do 

autentycznego powrotu na rynek pracy. Twierdzi, że przydałyby się pogłębione 

analizy dotyczące stanu bezrobocia z rzeczywistym stanem na rynku pracy. 
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Wicedyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie Ewa Wiszniewska powiedziała, 

że w Kętrzynie działa Agencja Zatrudnienia, która współpracuje m.in. z firmą Philips 

poprzez poszukiwanie pracowników w tym z zagranicy. Ponadto w Kętrzynie 

powstała Spółka, która rejestruje świadczenia dla obywateli z Białorusi, Gruzji                    

i jeszcze czterech innych państw, którzy nie pracują w Kętrzynie, a wykonują na 

terenie całego kraju.  

Radny Krzysztof Mościcki nie jest przeciwny temu, że na naszych terenach pracują 

obywatele innych państw. Twierdzi, że ze względu na fakt iż nasi mieszkańcy nie 

mają pracy, powoduje to ubytek wpłat z tytułu uiszczanych podatków w naszej 

gminie. Dlatego też dobrze byłoby, abyśmy prowadzili do maksymalizacji                          

w podejmowaniu wszelkich prac zarobkowych mieszkańców Gminy Srokowo.  

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszej dyskusji 

serdecznie podziękował Pani Ewie Wiszniewskiej za przedstawienie szczegółowej 

informacji i wizualizacji dotyczącej omawianego tematu po czym zamknął punkt 6,                  

a następnie przeszedł do realizacji punktu 7 porządku obrad. 

 

Pkt 7.    

Sprawozdanie z działalności GOPS Srokowo za 2018 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń powiedział, że materiał (załącznik nr 8 do 

protokołu) radni otrzymali w formie papierowej i elektronicznej w ustawowym 

terminie, a zagadnienie to było szeroko omawiane podczas posiedzenia komisji 

stałych. Przewodniczący zapytał czy są jakieś pytania związane z tematem obrad? 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń w związku z brakiem dyskusji poprosił                 

o przegłosowanie przyjęcia sprawozdania z działalności GOPS Srokowo za 2018 rok. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –                      

14 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła                         

sprawozdanie z działalności GOPS Srokowo za 2018 rok. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 7 i przeszedł do realizacji pkt 8 porządku 

obrad.  

 

Pkt 8.    

Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Srokowo za rok 2018. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń powiedział, że materiał (załącznik nr 9 do 

protokołu) radni otrzymali w formie papierowej i elektronicznej w ustawowym 

terminie. Zagadnienie to było szeroko omawiane podczas dzisiejszego posiedzenia 
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komisji stałych. Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do omawianego 

tematu, a następnie otworzył dyskusję. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Srokowie Grażyna Bień 

powiedziała, że w 2018 roku z pomocy społecznej skorzystało 241 rodzin czyli 595 

osób. Z perspektywy czasu wynikła potrzeba opieki nad osobami starszymi                        

w zakresie usług opiekuńczych oraz całodobowej opieki nad nimi. W tej kwestii GOPS 

ma plany na przyszłość, aby otworzyć dzienny Dom Pomocy dla osób starszych oraz 

DPS-u przy dalszej realizacji programu aktywizacji społeczno-zawodowej w Gminie 

Srokowo jak również pomocy dla rodzin w sferze opiekuńczo-wychowawczej co 

wynika z zapotrzebowania w tym kierunku. Ponadto planowane jest utworzenie 

dwóch świetlic w środowisku, a mianowicie w Jegławkach i Sińcu. W tym celu planuje 

się wykonanie monitoringu „Strategii problemów społecznych Gminy Srokowo”, a do 

współpracy zostaną zaproszeni radni jak również mieszkańcy gminy w celu 

wspólnego określenia występujących problemów.  Takie działanie pozwoli nam 

zaplanować na przyszłość rozwiązania, dzięki którym będziemy mogli zniwelować 

wskazane problemy mieszkańców. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski dodał, że w bieżącym roku będziemy jeszcze 

uruchamiali teleopiekę dla osób starszych, samotnych i przewlekle chorych. Chodzi                

o opiekę nad osobami, które w sytuacjach kryzysowych mogą potrzebować pomocy                  

i wsparcia instytucji zewnętrznych jak np. lekarza, karetki pogotowia i innych. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszej dyskusji 

poprosił o przegłosowanie przyjęcia informacji dotyczącej oceny zasobów pomocy 

społecznej Gminy Srokowo za rok 2018. 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –                      

14 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła 

informację dotyczącą oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Srokowo 

za rok 2018. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 8 i przeszedł do realizacji pkt 9 porządku 

obrad.  

 

 

Pkt 9.    

Informacja dotycząca kosztów gospodarki odpadami i ściekami na terenie 

Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń powiedział, że materiał (załącznik nr 10 

do protokołu) radni otrzymali w formie papierowej i elektronicznej w ustawowym 
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terminie, po czym poprosił kierownika ZGKiM Pana Stanisława Kachniarza                           

o wprowadzenia do tematu.   

Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Stanisław Kachniarz 

powiedział, że aktualna cena za 1m3 ścieków wynosi 6,42 zł brutto, a mieszkańcy 

płacą o 0,70 zł mniej ze względu na dotację do każdego 1m3 dzięki czemu uiszczamy 

opłatę w wysokości 5,72 zł. Obecna taryfa obowiązuje na okres trzech lat czyli do 

2021 roku na skutek nowelizacji ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę. W roku 

bieżącym nie ma przesłanek do tego, aby zmieniać cenę wody oraz ścieków 

ponieważ mieścimy się w ponoszonych kosztach co oznacza, że nie planujemy 

żadnych podwyżek cen. W ubiegłym roku przyjęto na oczyszczalnię 65024m3 

ścieków. Koszty ogólne gospodarki ściekowej wyniosły 345581,77 zł, gdzie głównym 

ich składnikiem jest wysokość opłat za energię elektryczną, wynagrodzenia dla 

pracowników, koszty napraw i zakupu pomp oraz inne. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń poprosił, aby podczas najbliższego 

posiedzenia Zarządu w MZMGO w Giżycku poruszyć temat aplikacji mobilnej dla 

mieszkańców naszej gminy, która zdecydowanie polepszyłaby organizacyjnie kwestie 

związane z wystawianiem pojemników z odpadami dla firmy, która je odbiera.  

Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Stanisław Kachniarz 

powiedział, że temat nie był jeszcze poruszany ze względu na to, że poza 

Zgromadzeniem na początku roku od tamtej pory nie miało miejsce spotkanie 

zarządu. Poza tym wiadomo jest iż w roku bieżącym nie będziemy mieli zmiany cen 

za odbiór odpadów czyli kwoty: 17 zł za odpady zmieszane, 10 zł za odpady 

segregowane. Jak wiadomo w sąsiednich gminach wysokość opłat za odbiór 

odpadów wzrosła, a głównym tego powodem jest podwyżka „opłaty 

marszałkowskiej”. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że na chwilę obecną nie ma 

przesłanek dotyczących podwyższania opłat za wodę i ścieki. Jednakże nie do końca 

został rozwiązany temat dotyczący cen energii elektrycznej, gdyż nie mamy 

jednoznacznych rozstrzygnięć w rozporządzeniach, które regulowałyby sposób 

rozliczania cen energii. Istnieje duże prawdopodobieństwo, że za jakiś czas możemy 

otrzymać informację o bardzo dużym skoku cen za energię. W najbliższej przyszłości 

będziemy zastanawiali się nad tym, aby przy oczyszczalni ścieków w Srokowie 

postawić panele fotowoltaiczne celem przynajmniej częściowej rekompensaty 

wzrostów kosztów związanych z energią elektryczną. W kwestii dotyczącej odpadów 

to cały czas jest prowadzona dyskusja w sprawie przyłączenia miasta Kętrzyn do 

systemu gospodarki odpadami w MZMGO w Giżycku, ale temat ten nadal nie jest 

jeszcze rozstrzygnięty. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń otworzył dyskusję. 
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Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że z otrzymanej informacji dotyczącej kosztów 

gospodarki ściekowej wynika, iż Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

wypracował nadwyżkę na gospodarce ściekowej, na kwotę ok. 1,10 zł na m3 ścieków. 

Oznacza to, że raport powinien mieć nadwyżkę przychodów nad kosztami                         

w wysokości ponad 71 tys. zł.  

Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Stanisław Kachniarz 

odpowiedział, że we wskazanym materiale nie uwzględniono kosztów 

administracyjnych stanowiących ok. 25% co kwotowo daje 68482 zł. Jeżeli od 

nadwyżki odejmiemy koszty administracyjne to otrzymamy ok. 1700 zł nadwyżki.   

Radny Krzysztof Mościcki zapytał co obejmują wskazane koszty administracyjne? 

Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Stanisław Kachniarz 

odpowiedział, że chodzi tu o płace administracyjne i inne koszty (w zestawieniu 

podano płace konserwatora sieci i oczyszczalni ścieków). Po prostu nie ujęto jednej 

pozycji – kosztów ogólnych zarządu, która została przedstawiona w rocznym 

sprawozdaniu. Kierownik powiedział, że do najbliższej sesji przedłoży uzupełnienie tej 

informacji. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że w sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Srokowo za 2018 rok są wskazane koszty administracyjno-biurowe w formie 

procentowej. Radna uważa, że przez to, iż 40% kosztów administracyjno-biurowych 

(z kwoty prawie 300 tys. zł) zostało przyporządkowanych do kosztów związanych                 

z produkcją wody, a tylko 25% do oczyszczalni. Według radnej taki stan rzeczy 

zafałszowuje obraz kosztów, gdyż oczyszczalnia i wodociągi generują bardzo zbliżone 

koszty administracyjne jak również koszty związane z obsługą wszelkich urządzeń                  

i maszyn.  

Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Stanisław Kachniarz 

powiedział, że gmina nie jest skanalizowana nawet w 68%, a sieć wodociągowa jest 

rozprowadzona na 99,9% naszej gminy. To oznacza, że koszty utrzymania sieci 

wodociągowej będą dużo większe niż na kanalizacji.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski dodał, że na tym etapie powinniśmy zwrócić 

uwagę na wysokie koszty związane z naprawami naszej sieci wodociągowej ze 

względu na częste awarie z jakimi się spotykamy.  

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że nie mówimy o kosztach remontów, 

modernizacji oraz bieżącego utrzymania, ale chodzi oto, iż z jednej strony mamy 

większe przychody ze sprzedaży wody, a z drugiej niedoszacowane koszty ścieków.  

Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Stanisław Kachniarz 

powiedział, że rozumie intencje Pani radnej Gajowniczek, które będą wzięte pod 

uwagę podczas kolejnego sprawozdania. Dodatkowo Kierownik przypomniał,                    
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że Hydrofornia Stacji Uzdatniania Wody w Srokowie, która zaopatruje ok. 70% 

mieszkańców gminy w wodę, w trybie pilnym wymaga modernizacji.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że podczas rozmów na temat 

wykonania budżetu mówiono o tym, iż czekają nas wyzwania związane                             

z modernizacją sieci wodociągowej oraz stacji uzdatniania wody w Srokowie. 

Dodatkowo należy zastanowić się nad kwestią dotyczącą spięcia ujęcia wody                       

w Srokowie z Solanką oraz wykonania dodatkowej studni w Solance. Chodzi o to,                 

że część naszej gminy oraz Solanka są zaopatrywane w wodę z jednej studni,                      

a w przypadku jakiejkolwiek awarii znaczna część mieszkańców będzie pozbawiona 

dostępu do wody.  Najszybszym zabezpieczeniem będzie spięcie ujęć wody                      

w Srokowie z ujęciem wody w Solance, lecz będzie się to wiązało ze zmianą części 

oprzyrządowania. Ponadto problem nie zostanie rozwiązany jeśli nie zabezpieczymy 

sobie dodatkowego źródła poboru wody przez wybudowanie dodatkowej studni                   

w Solance.   

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszej dyskusji 

poprosił o przegłosowanie przyjęcia informacji dotyczącej kosztów gospodarki 

odpadami i ściekami na terenie Gminy Srokowo. 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –                      

14 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła 

informację dotyczącą kosztów gospodarki odpadami i ściekami na terenie 

Gminy Srokowo. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 9 i przeszedł do realizacji pkt 10 porządku 

obrad.  

 

 

Pkt 10.  

Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji programu współpracy Gminy 

Srokowo z organizacjami pozarządowymi za 2018 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń powiedział, że materiał radni otrzymali                  

w formie papierowej i elektronicznej w ustawowym terminie (załącznik nr 11 do 

protokołu) po czym poprosił Panią Sekretarz o wprowadzenie do tematu. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że w roku 2018 współpraca   

z organizacjami pozarządowymi była realizowana w szczególności poprzez wspieranie 

realizacji zadania wraz z udzielaniem dotacji na jego dofinansowanie w formie 

konkursu ofert. Obszary współpracy obejmowały sferę zadań z zakresu: organizacja 

czasu wolnego dla dzieci i młodzieży w okresie wakacji; rozwój i promocja talentów – 
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wspieranie funduszy stypendialnych; kultura i promocja- podtrzymywanie kultury             

i tradycji narodów Gminy Srokowo. Ogłoszono trzy konkursy, a mianowicie: 

„Organizacja czasu wolnego dla dzieci i młodzieży w okresie wakacji”- na kwotę                  

4 000 zł, a podmiotem realizującym zadanie było Stowarzyszenie Sołectwa Siniec 

„Blusztyn”; „Rozwój i promocja talentów – wspieranie funduszy stypendialnych”- na 

kwotę 6 000 zł, a podmiotem realizującym zadanie było Srokowskie Stowarzyszenie 

„Sukces każdego dziecka”; „Kultura i promocja- podtrzymywanie kultury i tradycji 

narodów Gminy Srokowo” na kwotę 4 000 zł, a podmiotem realizującym zadanie był 

Związek Ukraińców w Polsce, Oddział w Olsztynie. Łączna kwota dotacji 

przeznaczonych w 2018 roku na realizacje zadań publicznych wyniosła 14 000 zł. 

Wszystkie organizacje złożyły w określonym terminie sprawozdania końcowe                     

z wykonania zadnia publicznego, które wykonane były zgodnie z założeniami.   

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń otworzył dyskusję, a w związku z jej 

brakiem poprosił o przegłosowanie przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy z realizacji 

programu współpracy Gminy Srokowo z organizacjami pozarządowymi za 2018 r. 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –                      

14 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła 

sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji programu współpracy Gminy 

Srokowo z organizacjami pozarządowymi za 2018 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10 i przed przejściem do realizacji pkt 11 

porządku obrad o godzinie 15.17 ogłosił przerwę, która trwała do godziny 15.27.  

 
Pkt 11.    Podjęcie uchwał w sprawach: 

11.1. Przekształcenia Szkoły Podstawowej im. prof. Stanisława 

Srokowskiego w Srokowie z Filią w Solance poprzez obniżenie stopnia 

organizacji Szkoły Filialnej w Solance do struktury I-IV. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały 

radni otrzymali w formie elektronicznej i papierowej w ustawowym terminie po czym 

poprosił Panią Sekretarz Gminy Małgorzatę Chociełowską o wprowadzenie do tematu. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że dnia 21 lutego 2019 r 

Rada Gminy Srokowo podjęła uchwałę Nr V/33/2019 w sprawie: zamiaru 

przekształcenia Szkoły Podstawowej im. prof. Stanisława Srokowskiego w Srokowie 

z Filią w Solance poprzez obniżenie stopnia organizacji Szkoły Filialnej w Solance do 

struktury I-IV. Uchwała intencyjna upoważniła Wójta Gminy Srokowo do dokonania 
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czynności niezbędnych do przeprowadzenia procesu przekształcenia przewidzianego 

w art. 89 ustawy prawo oświatowe m.in. do zawiadomienie o zamiarze likwidacji 

oddziałów w Szkole Filialnej w Solance rodziców uczniów oraz Warmińsko- 

Mazurskiego  Kuratora Oświaty w Olsztynie wraz z wystąpieniem o wydanie 

stosownej opinii dotyczącej przekształcenia Szkoły Podstawowej w Srokowie poprzez 

obniżenie stopnia organizacji Szkoły Filialnej w Solance. W dniu 26 marca wpłynęła 

pozytywna opinia z Kuratorium Oświaty w Olsztynie, która jest opinią wiążącą.                    

W przedmiotowej sprawie dokonanie przekształcenia szkoły uzasadnione jest 

zarówno przepisami ustawy prawo oświatowe, niżem demograficznym jak                           

i względami organizacyjno-finansowymi. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że pomimo tego iż formalnie                    

w Solance będzie istniała Filia Szkoły Podstawowej, ale bez uczniów to w uzgodnieniu 

z Panią Dyrektor (która przygotowała arkusz organizacyjny) ustalono zabezpieczenie 

etatów dla wszystkich nauczycieli. Oznacza to, że żadnych zwolnień nie będzie i nie 

są przewidywane jakiekolwiek redukcje etatów. Po sytuacji, która miała miejsce                 

w lutym b.r., a mianowicie po podjęciu uchwały zaczęły napływać sygnały od 

rodziców dzieci ze Szkoły Filialnej w Solance dotyczące tego, że chcieliby, aby ich 

dzieci kontynuowały naukę w Srokowie. W tej sprawie odbyły się dwa spotkania z 

rodzicami uczniów, w wyniku których rodzice sami podjęli decyzję o przeniesieniu 

swoich dzieci na co złożyli stosowne oświadczenia. Wszelkie rozmowy odbywały się 

bez żadnych nacisków i przekonywania drugiej strony. W najbliższy poniedziałek 

odbędzie się przegląd pomieszczeń w szkole w Srokowie, aby sprawdzić czy uda się 

nam wygospodarować dodatkowe sale z przeznaczeniem dla przedszkolaków. Wójt 

zapytał Panią Dyrektor ilu przedszkolaków mamy w Solance?    

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając 

odpowiedziała, że jedenastu. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że podczas rozmowy z Panią 

Dyrektor PUP w Kętrzynie uzyskał informację, iż otrzymamy pomoc w postaci 

zatrudnienia osób, które wykonują prace adaptacyjno-ramontowe, aby w razie 

konieczności można było jak najszybciej dostosować sale do użytkowania przez 

najmłodszych uczniów.   

Radny Cezary Boroch zapytał czy dzieci przedszkolne z Solanki na 100% przejdą do 

szkoły w Srokowie? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że nie. Taka decyzja nie jest 

jeszcze przesądzona, ponieważ najpierw powinniśmy wykonać analizę dotyczącą 

pomieszczeń szkolnych. Jeśli znajdziemy rozwiązanie związane z lokalem 

spełniającym warunki wynikające z rozporządzenia to dopiero wtedy odbędzie się 

ponowne spotkanie z rodzicami przedszkolaków, aby wypowiedzieli się na temat 
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wysłania dzieci do Srokowa. Chodzi o to, że powinniśmy mieć pewność co do 

konkretnych decyzji podjętych przez rodziców w tej kwestii. 

Radny Cezary Boroch zapytał jaka będzie decyzja w przypadku, gdy okaże się, iż nie 

jesteśmy w stanie przyjąć dzieci z Solanki do Srokowa? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że w takim przypadku nie 

będziemy przenosili dzieci, a przedszkole zostanie w Solance do czasu zabezpieczenia 

lokalowego w Srokowie. 

Radny Cezary Boroch zapytał Panią Dyrektor jak wygląda sytuacja jedenaściorga 

dzieci w Solance? Czy któreś z nich powinno uczęszczać do „zerówki”? 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając 

odpowiedziała, że w tej grupie są dzieci czteroletnie, pięcioletnie i sześcioletnie. 

Zgodnie z przepisami grypa ta może być łączona. Każda grupa w oddziale w 

Srokowie liczy 25 dzieci co oznacza, że są one już pełne.  

Radny Cezary Boroch zapytał co zrobimy w sytuacji gdy rodzic dziecka 

sześcioletniego z Solanki będzie chciał, aby jego dziecko poszło do szkoły w 

Srokowie? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że po to będzie zorganizowane 

spotkanie podczas którego rodzice będą podejmowali decyzję, że wszystkie dzieci 

przechodzą do Srokowa, albo w Solance zostanie oddział z najmłodszymi uczniami. 

Chodzi również w tym momencie o kwestię odpowiedzialności za dowóz tych dzieci 

do szkoły. Nikt nie może sobie pozwolić na to, że jedno dziecko z grupy przedszkolnej 

będzie dowożone do Srokowa. 

Radny Cezary Boroch powiedział, że jeśli z Solanki przejmiemy całą grupę dzieci do 

Srokowa, a jak wiadomo w tej grupie jest dwoje dzieci sześcioletnich – to czy one 

będą nadal w przedszkolu czy też pójdą do klas zerowych? Chodzi o to, aby nie 

przekroczyć liczby 25 uczniów w jednej grupie dzieci.   

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając 

odpowiedziała, że rozporządzenie o połączeniu grup mówi o tym, że pierwsza klasa 

może być łączona z oddziałem przedszkolnym. Taka sytuacja występuje na dzień 

dzisiejszy w szkole filialnej w Solance. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała jak wygląda przygotowanie świetlicy                        

i stołówki szkolnej na przyjęcie dodatkowych dzieci? czy nasza szkoła jest w stanie 

obsłużyć taką ilość uczniów? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że został złożony wniosek                    

o dofinansowanie w kwestii dotyczącej doposażenia stołówki szkolnej i kuchni.                   

W dniu dzisiejszym stosowne dokumenty zostały wysłane w wersji elektronicznej do 
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Olsztyna. Złożone zapotrzebowanie powinno w pełni zabezpieczyć nasze wymagania 

w tej kwestii. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że nie chodzi jej o wyposażenie, ale                

o pomieszczenie do wydawania posiłków i miejsca ich spożywania przez uczniów 

naszej szkoły, które zawsze było małe, a teraz może okazać się niemożliwym do 

przyjęcia takiej liczby uczniów. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając 

powiedziała, że na dzień dzisiejszy obiady w stołówce szkolnej przygotowywane są 

dla 200 osób i 40 uczniów w Solance. Wydawanie obiadów rozłożone jest w czasie: 

oddziały przedszkolne jedzą najwcześniej, a później w podziale na przerwy są to 

klasy starsze.  Jednorazowo ze stołówki może korzystać 60 osób. Jeśli przejdzie 

akceptację złożony na to zadanie projekt to nasza stołówka i kuchnia zostanie 

gruntownie wyremontowana i uzupełniona w dodatkowe doposażenie. Dyrektor 

Szkoły twierdzi, że dzieci mieszczą się na stołówce szkolnej.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy otrzyma zapewnienie, że dzieci, które 

jedzą obiady w szkole swobodnie będą się mieściły na stołówce? Chodzi o to, że 

rodzice skarżą się na to, ze ich dzieci nie nadążają zjadać swoje posiłki, przez co 

zostawiają jeden z nich ze względu na brak czasu. Ten problem był wielokrotnie 

poruszany, ale jak dotąd to nic się nie zmieniło w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń uważa, że przerwy obiadowe są za 

krótkie, aby dziecko mogło zjeść obiad składający się z dwóch dań. Ponadto uważa, 

że dobrym rozwiązaniem byłoby rozszerzenie pomieszczenia na konsumpcję, 

ponieważ ciężko jest pomieścić się dzieciom podczas obiadu w sali, która mieści tylko 

60 osób.  

Radny Cezary Boroch zwrócił uwagę na to, że bardziej niepokojącą jest sytuacja 

świetlicy szkolnej i aby ją rozładować prowadzone są różnego rodzaju zajęcia 

dodatkowe. Radny uważa, że przy zwiększeniu liczby uczniów dojeżdżających, którzy 

będą zmuszeni spędzać na niej swój czas nasza szkoła nie jest przystosowana do 

tego, aby pomieścić te dzieci. Świetlica szkolna jest niewielka i słabo zaopatrzona. 

Radny nie widzi możliwości, aby mogła pomieścić wszystkich uczniów. Argument 

dotyczący tego, że „dzieci mogą pójść z nauczycielem do klasy” nie jest dobry gdyż 

siedzenie w klasie nie jest przebywaniem w świetlicy. To w świetlicy czyli w miejscu, 

w którym dziecko mając zapewniony komfort powinno odpocząć, pobawić się lub 

odrobić lekcje zanim odjedzie jego autokar i odwiezie do domu. W tym czasie dziecko 

nie powinno przez kolejne godziny przesiadywać w ławce klasy, w której przebywało 

już od kilku godzin. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszej 

dyskusji poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Srokowo Andrzeja Kuriatę                  

o odczytanie projektu uchwały nr VII/46/2019 Rady Gminy Srokowo z dnia                     
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30 kwietnia 2019 r. w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej im. prof. 

Stanisława Srokowskiego w Srokowie z Filią w Solance poprzez obniżenie stopnia 

organizacji Szkoły Filialnej w Solance do struktury I-IV, a następnie poddał projekt 

uchwały pod głosowanie.  

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych większością głosów–                     

13 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 1 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                                  

Nr VII/46/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 kwietnia 2019 r.                        

w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej im. prof. Stanisława 

Srokowskiego w Srokowie z Filią w Solance poprzez obniżenie stopnia 

organizacji Szkoły Filialnej w Solance do struktury I-IV. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Radni Gminy Srokowo głosujący „za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

 2. Małgorzata Dwulat 

 3. Piotr Dziadoń 

 4. Henryk Flis 

 5. Agnieszka Gajowniczek 

 6. Teresa Krasucka 

 7. Andrzej Kuriata 

 8. Maciej Kuriata 

 9. Józef Łastówka 

 10. Renata Mendala 

 11. Wojciech Prawecki 

 12. Jarosław Stanicki 

 13. Marek Wawer 

 

Radni Gminy Srokowo głosujący „wstrzymujący się” podjęciem uchwały: 

1. Krzysztof Mościcki 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 11.1 i przeszedł do realizacji pkt 11.2 

porządku obrad.  

 

11.2.  Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 

2019-2023. 

11.3. Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił Panią Skarbnik 

Małgorzatę Cwalina o  wprowadzenie do projektów uchwał. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że jeśli chodzi o Wieloletnią 

Prognozę Finansową to zmienia się ona wyłącznie o zmianę wartości budżetu czyli 
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nie ma w niej żadnych zmian w zadaniach, a tylko w wartościach kwot.  

Jeśli chodzi o zmiany w budżecie gminy to dotyczą one zmian po stronie dochodów 

na podstawie następujących decyzji jak np.: nr FK 79/2019 oraz 80/2019 z  dnia               

25 kwietnia 2019 r. Wojewody Warmińsko - Mazurskiego ustalająca dotacje na 

zadania zlecone  t. j. na zwrot podatku akcyzowego kwota 533 606,89 zł w tym                  

10 349,25 na obsługę zadania. 

Decyzja nr FK 72/2019 z dnia 25 kwietnia b. r. Wojewody Warmińsko - Mazurskiego 

ustalająca dotacje na zadania własne  t. j. na dotację na realizację zadań w zakresie 

wychowania przedszkolnego kwota 84 180zł zł w tym 51911zł na rozdz. 80103- 

Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych  oraz 32 269 na rozdz. 80106 -inne 

formy wychowania przedszkolnego.  

Decyzja nr FK 20/2019 z dnia 20 lutego b. r.  Wojewody Warmińsko - Mazurskiego 

ustalająca dotacje na zadania własne po uchwaleniu budżetu państwa  w rozdz. 

85213, 85214, 85216, 85219, 85230. 

Decyzja nr FK 42/2019 z dnia 25 marca b. r. Wojewody Warmińsko - Mazurskiego 

ustalająca dotacje na zadania zlecone  tj na zadania w zakresie spraw obywatelskich, 

ewidencji i USC  kwota 199 zł. 

Decyzja nr FK 49/2019 z dnia 8 kwietnia b. r. Wojewody Warmińsko - Mazurskiego 

ustalająca dotacje na zadania własne  t. . pomoc materialną dla uczniów (stypendia) 

kwota 38 016 zł.  

Decyzja nr FK 51/2019 z dnia 11 kwietnia b. r. Wojewody Warmińsko - Mazurskiego 

ustalająca dotacje na zadania zlecone t. j. na wypłaty dodatków energetycznych  

kwota 612 zł.  

Decyzja nr FK 47/2019 z dnia 8 kwietnia b. r. Wojewody Warmińsko - Mazurskiego 

ustalająca dotacje na zadania zlecone t. j. na zadania związane z Kartą Dużej Rodziny  

kwota 194 zł.  

Umowa z Marszałkiem Województwa Warmińsko Mazurskiego o dofinansowanie 

przebudowy drogi Srokowo - Pieczarki  kwota 60 000 zł.  

Decyzja Krajowego Biura Wyborczego DOL-803-3/19 w sprawie przyznanie środków 

na Wybory do Parlamentu Europejskiego  kwota 9493 zł.   

oraz na wybory do samorządu (na transport materiałów po wyborach). Decyzja nr 

804-6/19 na kwotę 652 zł.  

Umowa z Marszałkiem Województwa Warmińsko -Mazurskiego na realizację projektu 

"Klub Integracji Społecznej drogą do wysokiej jakości usług w Gminie Srokowo" 

kwota dofinansowania 138 277,40zł  koszty kwalifikowalne  projektu   162 679,29 zł.  

Zmiana w Projekcie „Aktywizacja zawodowa” pomiędzy środkami unijnymi na 

środkami krajowymi  na kwotę 398,75 zł.   

Wydatki dotyczą przyjęcia po stronie wydatków zwiększeń i zmniejszeń w wyniku 

decyzji Wojewody, Marszałka i Szefa Krajowego Biura Wyborczego  w jednostkach 

organizacyjnych. 

Zmiana w funduszu sołectwa Solanka  w rozdz. 70005 tj. zmniejszenie   zadania 

zagospodarowanie centrum miejscowości z kwoty 10 tys. na 5 tys. zł                                 

z jednoczesnym wprowadzeniem nowego zadania w tym rozdz.  tj. doposażenie                            
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i renowacja placów zabaw w sołectwie  5 tys. zł.    

SP Srokowo -zwiększenie w rodz. 80195 o kwotę 2350,04zł na fundusz świadczeń 

socjalnych nauczycieli emerytów po przedstawieniu rocznych oświadczeń                          

o dochodach za 2018r. wprowadzenie paragrafu 4170 w rozdz. 80101 w kwocie 

500zł  (na okresowe szkolenia BHP)  z jednoczesnym zmniejszeniem o kwotę 500 zł 

na  zakup pomocy  oraz  wydatków na usługi w tym rozdz. o kwotę 2 350,04 zł.  

GOPS mamy do czynienia ze zmniejszeniem w rozdz. 85219 w paragrafie 4300  

kwoty 120 zł z jednoczesnym zwiększeniem w tym rozdz. paragrafu 4280 o kwotę 

80zł oraz w rozdz. 85228 w paragrafie  4280 kwoty 40zł (badania lekarskie) zmiana                        

w projekcie Aktywizacja zawodowa  zmniejszenie w paragrafach za zakup usług                   

z jednoczesnym zwiększeniem za umowy zlecenia  o kwotę 5825 zł.  

W Urzędzie Gminy następuje zmniejszenie kwoty 901,89 zł na usługach w rozdz. 

75023 z jednoczesnym zwiększeniem w paragrafie 4280 kwoty 500zł na badania 

lekarskie  zmniejszenie w rozdziale 70005 paragraf 4210 o kwotę 10 000zł  oraz                

w rozdz. 75023 w paragrafie 4210 o kwotę 6000zł oraz w rozdz. 90013 o kwotę 

3000zł i w rozdz. 90015 na kwotę 5000zł  z jednoczesnym przeznaczeniem na udział 

własny gminy w projekcie GOPS - Przyjęcie po stronie wydatków kosztów 

kwalifikowalnych do projektu "Klub Integracji Społecznej drogą do wysokiej jakości 

usług w Gminie Srokowo" t. j. kwoty 162 679,29 zł w tym koszty gminy 24 401,89 zł.   

Zmiana paragrafów  dotacyjnych  dla organizacji pozarządowych z paragrafu 2820 na 

paragraf 2360 w rozdz. 75095, 85416 (po kontroli RIO).  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję, a w związku   

z jej brakiem poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Srokowo Jarosława 

Stanickiego o odczytanie projektu uchwały nr VII/47/2019 Rady Gminy Srokowo                   

z dnia 30 kwietnia 2019 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Srokowo na lata 2019-2023, a następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –   14 gł. „za”,                     

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                                  

Nr VII/47/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 kwietnia 2019 r.                         

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo                                        

na lata 2019-2023. 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Radni Gminy Srokowo głosujący „za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

 2. Małgorzata Dwulat 

 3. Piotr Dziadoń 

 4. Henryk Flis 

 5. Agnieszka Gajowniczek 

 6. Teresa Krasucka 

 7. Andrzej Kuriata 
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 8. Maciej Kuriata 

 9. Józef Łastówka 

 10. Renata Mendala 

 11. Krzysztof Mościcki 

 12. Wojciech Prawecki 

 13. Jarosław Stanicki 

 14. Marek Wawer 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję dotyczącą 

zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 rok, a w związku z jej brakiem, zamknął ją 

po czym poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Srokowo Andrzeja Kuriatę                 

o odczytanie projektu uchwały nr VII/48/2019 Rady Gminy Srokowo z dnia                      

30 kwietnia 2019 r. w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 rok,                      

a następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –   14 gł. „za”,                     

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                                  

Nr VII/48/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 kwietnia 2019 r.                          

w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 rok. 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Radni Gminy Srokowo głosujący „za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

 2. Małgorzata Dwulat 

 3. Piotr Dziadoń 

 4. Henryk Flis 

 5. Agnieszka Gajowniczek 

 6. Teresa Krasucka 

 7. Andrzej Kuriata 

 8. Maciej Kuriata 

 9. Józef Łastówka 

 10. Renata Mendala 

 11. Krzysztof Mościcki 

 12. Wojciech Prawecki 

 13. Jarosław Stanicki 

 14. Marek Wawer 

 

Załącznik nr 15 do protokołu stanowi lista imiennego głosowania radnych Rady 

Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 11.2 i 11.3, a następnie przeszedł do 

realizacji pkt 12 porządku obrad.  
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Pkt 12.     

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem interpelacji 

i zapytań radnych zamknął punkt 12 porządku obrad po czym przeszedł do realizacji 

punktu 13.    

Pkt 13.   

Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił o składanie wolnych 

wniosków, informacji i oświadczeń.  

1.Prezes Związku Nauczycielstwa Polskiego Iwanna Orynczak powiedziała,                        

że w sprawie reorganizacji szkoły pewne kwestie nie są uszczegółowione ponieważ 

jeśli chodzi o klasę „0” to jedno dziecko z Solanki zostało przeniesione do Srokowa. 

Na dzień dzisiejszy grupa liczy 25 uczniów w tym jedno dziecko z orzeczeniem.                  

W tym momencie mamy z przekroczeniem pewnych zasad, gdyż grupa powinna 

liczyć 20 osób w przypadku obecności w tej grupie dziecka z orzeczeniem - jest to 

informacja od Pani przedszkolanki. Kolejną rzeczą jest to, że w zerówce w Solance 

pozostanie troje dzieci z orzeczeniami. Pytanie: co stanie się z trójką pozostałych 

dzieci z klasy „0” i jak one będą się rozwijały w stosunku do swoich rówieśników, 

gdzie wszyscy będą pracowali w jednej grupie wiekowej? Zwracając uwagę na dobro 

dziecka dobrze byłoby, aby trójka tych dzieci znalazła się w szkole w Srokowie. 

Chodzi o to, że dzieci z dysfunkcjami posiadające orzeczenia w momencie pójścia do 

I klasy będą odstawały od dzieci pracujących w zerówce – to jest też informacja od 

Pani z przedszkola, która nie mogła dzisiaj być na sesji.  Pani Prezes zapytała w jaki 

sposób zostanie rozwiązany ten problem, a następnie poprosiła o przekazanie 

wniosków podjętych podczas dzisiejszego posiedzenia komisji. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że podczas 

posiedzenia komisji stałych Rady Gminy, które odbyło się przed posiedzeniem sesji 

poruszono wniosek o rozpatrzenie możliwości wypłaty świadczeń dla nauczycieli za 

czas strajku. Spraw była omawiana, a wniosek wyglądał następująco: nikt nie znalazł 

sposobu, aby można było wypłacić środki nauczycielom w sposób niebudzący 

żadnych wątpliwości natury prawnej. Spraw jest trudna, ponieważ wszelkie 

bezprawne wypłaty świadczeń opierają się o naruszenie dyscypliny finansów 

publicznych co niesie za sobą poważne konsekwencje. Przewodniczący ze swojej 

strony zaproponował, aby nauczyciele zastanowili się nad przygotowaniem tzw. 

„zielonej szkoły” podczas wakacji na podstawie podpisanych umów o dzieło. Ponadto 

do Urzędu Gminy Srokowo wpłynęła opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej, która 

jednoznacznie wskazuje na to, że nie ma takiej możliwości. Na dzień dzisiejszy nie 

ma sposobu, aby pieniądze za wynagrodzenia zostały w jakikolwiek sposób 
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przesunięte z budżetu szkoły i wypłacone nauczycielom. Jeśli pojawi się jakaś szansa 

to ponownie podejmiemy dyskusję na ten temat. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że od strony prawnej sprawa jest 

skomplikowana. Ponadto administracja rządowa ograniczyła się do jednoznacznego 

stanowiska dotyczącego tego, że jakakolwiek próba obejścia zapisów ustawy                      

o rozwiązywaniu sporów zbiorowych będzie traktowana jako naruszenie dyscypliny 

finansów publicznych. Na dzień dzisiejszy nie mamy formalnego i prawnego 

rozwiązania pozwalającego na nie potrącenie wynagrodzenia nauczycielom. 

Konsultowano się w tej sprawie z innymi samorządami w tym ze wszystkimi gminami 

w naszym powiecie, ale nikt nie zaproponował żadnego sensownego rozwiązania 

tego problemu. Nie posiadamy jeszcze jednoznacznej informacji ze Związku Miast 

Polskich, który to jest najbardziej zaangażowany w rozwiązanie prawne tej kwestii.  

Sytuacja na dzień dzisiejszy nadal jest bardzo dynamiczna i nie przesądza żadnych 

rozwiązań, natomiast wskazania dotyczące administracji rządowej, Wojewody, 

Kuratorium Oświaty oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej są jednoznaczne                        

i przestrzegają przed próbą jakiegokolwiek obejścia przepisów prawa grożąc 

dyscypliną finansów publicznych. Poza tym Wójt nie ma możliwości jak również 

moralnego prawa, aby nakazywać Pani Dyrektor wypłatę wynagrodzenia. Jeśli do 

takiej sytuacji by doszło to Dyrektor Szkoły staje przed Komisją Dyscyplinarną,              

a następnie Wójt za brak nadzoru oraz za wydanie polecenia niezgodnego z prawem 

co skutkowałoby postępowaniem prokuratorskim. Wójt jest otwarty na różne 

propozycje i formuły dotyczące sposobu wsparcia nauczycieli pod opieką Pana 

Mecenasa, aby każdy krok był szczegółowo rozpatrywany w kwestii zgodności z 

prawem. 

Nauczyciel Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Pani Beata Beyer 

zapytała na jaki cel zostałyby przekazane niewykorzystane środki z wynagrodzeń 

nauczycieli? Czy zostaną one na oświacie? Pani Beyer powiedziała, że przez cały rok 

szkolny uczniowie posiadający opinie z Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej  nie 

mieli prowadzonych zajęć wyrównawczych, a takich uczniów w każdej klasie jest 

kilku. Należy pamiętać, że każdy z tych uczniów ma zalecenia dotyczące 

uczestniczenia w dodatkowych zajęciach z j. polskiego, matematyki, logopedy, 

pedagoga i psychologa. Żaden z uczniów w naszej szkole nie miał ani jednych zajęć, 

które znajdowały się w opinii Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej. Takie zajęcia 

powinny być prowadzone z dziećmi po lekcjach, a nie podczas ich trwania. Pani Beyer 

zapytała czy nad tym problemem Wysoka Rada i Pan Wójt mogliby się pochylić                 

i zastanowić jak go rozwiązać? W bieżącym roku szkolnym nauczyciele w formie 

wolontariatu zostawali po lekcjach i przeprowadzali takie zajęcia, ale wykonywanie 

dodatkowych prac w szkole zdecydowanie powinno wyglądać inaczej.   

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że nie było żadnych przymiarek 

dotyczących dokonywania jakichkolwiek przesunięć w budżecie oświaty w tym 

środków na wynagrodzenia na inne cele. Pieniądze te nie są traktowane jako 
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oszczędności, ale jako środki na realizację zadań oświatowych. Ta pula jest 

przeznaczona na płace i nikt jej nie uszczupla. Jeśli chodzi o organizacyjne 

przygotowanie dodatkowych zajęć to nic nie stoi na przeszkodzie, aby ich część 

przeznaczyć na ten cel. Wójt powiedział, że podczas zmian organizacyjnych w 

Solance, wstępne założenie było takie, iż musimy zabezpieczyć godziny pracy dla 

nauczycieli, aby wszyscy mogli ją kontynuować. Ponadto Pani Dyrektor 

zaproponowała maksymalne wykorzystanie spraw organizacyjnych na wsparcie dzieci 

posiadających opinie. Dlatego też pojawiały się dodatkowe godziny, których w innym 

przypadku mogłoby zabraknąć. Pani Dyrektor przygotowała arkusz organizacyjny w 

taki sposób, że godziny lekcyjne rozłożyła dla wszystkich nauczycieli zabezpieczając 

im pracę, ale wiadomo, że w przyszłości ta sytuacja będzie się zmieniała.  

Nauczyciel Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Pani Beata Beyer 

podziękowała radnemu Cezaremu Borochowi, który powiedział o warunkach w jakich 

dzieci przebywają na świetlicy w szkole w Srokowie. Uważa, że żyjąc w XXI wieku 

świetlica szkolna powinna wyglądać zupełnie inaczej niż pokazuje to rzeczywistość. 

Miejsce, w którym uczniowie czekają na odjazd autobusu szkolnego nie jest 

przystosowane do wypoczynku, zabawy czy też odrabiania lekcji. Poza tym jest zbyt 

mała, aby mogły w niej przebywać coraz to większe grupy uczniów będących                       

w różnym wieku. Uważa, że nad tą kwestią należy się poważnie zastanowić jak 

rozwiązać ten poważny problem. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając 

powiedziała, że zgodnie z wytycznymi z rozporządzenia uczniowie klas gimnazjalnych 

nie musieli mieć zajęć świetlicowych co oznacza, że czas dojeżdżania uczniów był 

inaczej rozwiązany. Pani Dyrektor powiedziała, że w Szkole Podstawowej w Srokowie 

mamy dwie grupy świetlicowe (młodsza i starsza) z czego w jednej z nich może być 

25 uczniów. Ponadto opiekunowie podczas prowadzonych zajęć korzystają z innych 

pomieszczeń jak np. z sali gimnastycznej i nie ma miejsca taka sytuacja,                        

że w świetlicy znajduje się jakaś bardzo duża grupa dzieci (co można sprawdzić                 

w dzienniku). Żadna z grup nie przekroczyła 25 uczniów, a za zajęcia świetlicowe 

odpowiada nauczyciel, które je prowadzi. Nasza świetlica była kontrolowana 

dwukrotnie przez Kuratorium Oświaty i nie stwierdzono uchybień.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszych 

wniosków, informacji i oświadczeń zamknął punkt 13, a następnie przeszedł do 

realizacji ostatniego punktu porządku obrad.  

Pkt 13.   

Zakończenie obrad VII sesji Rady Gminy Srokowo.                                                                                                             

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń wypowiadając formułę „Wobec 

wyczerpania porządku obrad zamykam posiedzenie VII sesji Rady Gminy Srokowo”,  

po czym o godz. 16.30 zamknął obrady sesji. 
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Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Zgodnie z § 45 ust.2 Statutu Gminy Srokowo przebieg sesji został zarejestrowany, a zapis jest przechowywany 
do czasu przyjęcia protokołu przez radę. 
 
Protokół obejmuje 23 strony i 15  załączników. 
 
 
 
 

 
                                                                                 Przewodniczący Rady Gminy                                                                 

                                                                                            Piotr Dziadoń 

 

 

 

Protokół sporządziła:   
   Olga Szostek 


